



June 1, 2020

Business & Human Rights Resource Centre (www.business-humanrights.org)

Attn: Hannah Matthews (Latin American Research Assistant) and Mauricio Lazala (Deputy Director)

Thank you for the opportunity to respond to your inquiry regarding our Los Filos Mine in the municipality of Eduardo Neri, Geuerrero State, Mexico.

Mining activities at Los Filos were temporarily suspended in early April in compliance with Mexico Ministry of Health regulations requiring the suspension of all non-essential businesses from April 1 to April 30 as a result of the COVID-19 pandemic. As agreed with regulators, the Los Filos workforce was reduced and all mine site activities were suspended except those required to maintain necessary safety, security and environmental systems. The Ministry of Health subsequently extended the suspension to May 31 with the potential for earlier restart in areas with low cases of COVID-19.

Los Filos applied for the earlier restart and in early May recalled additional workers to site from outside the region so they could complete 14 days of isolation, as recommended by health officials, before joining the general workforce. On May 14, the Federal government declared mining an essential activity. On May 24, Los Filos received approval to restart operations.

The safety of our workforce and local communities is our top priority. As soon as they became available for purchase, Los Filos obtained PCR (polymerise chain reaction) tests and began testing its workforce using the services of a government-approved third-party laboratory. PCR tests are considered the most effective COVID-19 test to date and are used for government testing. All workers on site at Los Filos were screened for COVID-19 using the PCR test, including individuals who had been isolated since their return to the mine in early May. A number of individuals tested positive for COVID-19 and immediately returned home to self-isolate. All individuals who tested positive for COVID-19 were asymptomatic.

Before implementing a staged restart plan that was agreed in collaboration with the union, communities and contractors, Los Filos is proactively testing its entire workforce including contractors and individuals from local communities. Equinox Gold has adopted a test, trace, isolate strategy to manage the COVID-19 pandemic. Our objective is to identify COVID-19 carriers before they show symptoms so they can immediately self-isolate to reduce exposure and transmission of the virus. Proactive testing is an important step, in conjunction with following all recommended health and safety protocols, to safely resume operations at Los Filos and manage the COVID-19 pandemic over the longer term. Los Filos workers will resume their duties only after testing negative for COVID-19. All workers will complete refresher training before resuming their duties, as well as COVID-19 health and safety training. Los Filos will continue to enforce all health and safety protocols including its isolation and testing policy for workers returning to site from outside the local community.

Los Filos is following the guidelines of the World Health Organization, the Center for Disease Control, and the Mexican Ministry of Health, Ministry of Labor and Social Welfare and Institute of Social Security. All safety and healthcare measures at Los Filos meet or exceed international standards and requirements of the Mexican Government.

Los Filos maintains close communication with the union, local communities, government authorities and health experts so the mine can adjust its response as necessary to help protect the health and economic wellbeing of its workforce, suppliers and local communities. Los Filos supports local communities by providing resources for education, health and infrastructure and with donations of food and medical supplies, and is providing support to local and state healthcare centres including donations of disinfectant, medical equipment and other supplies as we work together to manage the COVID-19 pandemic.



Eduardo Neri, Guerrero, a 1 de junio de 2020

Centro de Recursos de Empresas y Derechos Humanos (www.business-humanrights.org)

Atención a: Hannah Matthews (Asistente de Investigación de América Latina) y
Mauricio Lazala (Director Adjunto)

Gracias por la oportunidad de responder a su consulta sobre nuestra mina Los Filos en el municipio de Eduardo Neri, estado de Guerrero, México.

Las actividades mineras en Los Filos se suspendieron temporalmente a principios de abril de conformidad con las regulaciones del Ministerio de Salud de México que requieren la suspensión de todos los negocios no esenciales del 1 al 30 de abril como resultado de la pandemia de COVID-19. Según lo acordado con los reguladores, la fuerza laboral de Los Filos se redujo y se suspendieron todas las actividades del sitio de la mina, excepto aquellas requeridas para mantener los sistemas necesarios de seguridad y protección del medio ambiente. Posteriormente, el Ministerio de Salud extendió la suspensión hasta el 31 de mayo con la posibilidad de reiniciar antes en áreas con bajos casos de COVID-19.

Los Filos solicitó el reinicio más temprano y a principios de mayo retiró trabajadores adicionales al sitio desde fuera de la región para que pudieran completar 14 días de aislamiento, según lo recomendado por los funcionarios de salud, antes de unirse a la fuerza laboral general. El 14 de mayo, el gobierno federal declaró que la minería era una actividad esencial. El 24 de mayo, Los Filos recibió la aprobación para reiniciar las operaciones.

La seguridad de nuestra fuerza laboral y las comunidades locales es nuestra principal prioridad. Tan pronto como estuvieron disponibles para la compra, Los Filos obtuvo pruebas de PCR (reacción en cadena de polimerización) y comenzó a probar su fuerza de trabajo utilizando los servicios de un laboratorio externo aprobado por el gobierno. Las pruebas de PCR se consideran la prueba COVID-19 más efectiva hasta la fecha y se utilizan para pruebas gubernamentales. Todos los trabajadores en el sitio en Los Filos fueron examinados para detectar COVID-19 usando la prueba de PCR, incluyendo los individuos que habían sido aislados desde su regreso a la mina a principios de mayo. Varios individuos dieron positivo para COVID-19 e inmediatamente regresaron a casa para auto aislarse. Todos los individuos que dieron positivo para COVID-19 eran asintomáticos.

Antes de implementar un plan de reinicio por etapas que se acordó en colaboración con el sindicato, las comunidades y los contratistas, Los Filos está probando de manera proactiva a toda su fuerza laboral, incluidos los contratistas y las personas de las comunidades locales. Equinox Gold ha adoptado una estrategia de prueba, rastreo y aislamiento para gestionar la pandemia de COVID-19. Nuestro objetivo es identificar los portadores de COVID-19 antes de que muestren síntomas para que puedan autoaislarse de inmediato para reducir la exposición y la transmisión del virus. Las pruebas proactivas son un paso importante, junto con el seguimiento de todos los protocolos recomendados de salud y seguridad, para reanudar de manera segura las operaciones en Los Filos y administrar la pandemia COVID-19 a largo plazo. Los trabajadores de Los Filos

reanudarán sus tareas solo después de dar negativo para COVID-19. Todos los trabajadores completarán la capacitación de actualización antes de reanudar sus tareas, así como la capacitación de salud y seguridad de COVID-19. Los Filos continuará aplicando todos los protocolos de salud y seguridad, incluida su política de aislamiento y pruebas para los trabajadores que regresan al sitio desde fuera de la comunidad local.

Los Filos sigue los lineamientos de la Organización Mundial de la Salud, el Centro para el Control de Enfermedades y el Ministerio de Salud de México, el Ministerio de Trabajo y Bienestar Social y el Instituto de Seguridad Social. Todas las medidas de seguridad y atención médica en Los Filos cumplen o exceden los estándares y requisitos internacionales del gobierno mexicano.

Los Filos mantiene una estrecha comunicación con el sindicato, las comunidades locales, las autoridades gubernamentales y los expertos en salud para que la mina pueda ajustar su respuesta según sea necesario para ayudar a proteger la salud y el bienestar económico de su fuerza laboral, proveedores y comunidades locales. Los Filos apoya a las comunidades locales al proporcionar recursos para educación, salud e infraestructura y con donaciones de alimentos y suministros médicos, y brinda apoyo a los centros de salud locales y estatales, incluidas las donaciones de desinfectantes, equipos médicos y otros suministros a medida que trabajamos juntos para administrar Pandemia de COVID-19.

Sin mas por el momento quedo a sus apreciables ordenes.

ATENTAMENTE
